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1. Reflektointia sarjapeleistä 

1.1 Mikä on onnistunut?  

Keskustelu päästiin aloittamaan teknisten haasteiden jälkeen hieman suunnitelmasta myöhässä. Nauhoitus 

lähti myös käyntiin hieman kokouksen aloituksen jälkeen. Kokouksen alussa puhuttiin siitä, että 

tuomareiden määrä on tällä kaudella melko vähäinen. Miesten SM-sarjan pelit ja mahdollisuuksien mukaan 

muutkin pelit järjestetään siten, että tuomarit tulisivat mahdollisimman läheltä ja kustannukset saataisiin 

pidettyä mahdollisimman matalalla.    

Otteluvalvojatoiminnasta puhuttiin erityisesti junnusarjoissa, jossa ajatuksena on, että myös 

kokemattomammat tuomarit pääsevät viheltämään pelejä. Erilaisissa kombinaatioissa kuten: 

- yksi kokenut tuomari ja yksi aloittava tuomari 

- kaksi uutta tuomaria ja otteluvalvoja 

Otteluiden videointi 

Otteluiden videoinnista puhuttiin paljon. Oltiin sitä mieltä, että olisi hyvä, jos saataisiin kaikki ottelut 

videoitua koska se edistäisi pelaajien, valmentajien ja tuomareiden oppimista. Sponsoritoiminnan 

näkökulmasta olisi tärkeätä, että heillä olisi sovittu näkyvyys ja se toimii toki parhaiten videoinnin kautta ja 

koska osalla seuroista on sponsoritoiminta lähtenyt hyvin käyntiin, sitä kautta saadaan myös sponsoreille 

lisäarvoa. Mikäli kaikki ottelut olisivat striimattuina, olisi mahdollista myös harkita otteluvalvojan toimivan 

joissakin tilanteissa etänä, joka taas laskisi sarjatoiminnan kustannuksia. 

1.2 Mikä ei ole onnistunut? 

Maajoukkuetoimintaan liittyen on ollut haaste, että pelitapa ja tyyli on erilainen kuin Suomessa. 
Turnauksen ensimmäinen peli turnauksessa on aina shokki pelaajille. Tuomareiden näkökulmasta, mikäli 
Suomessa saisi taistella samalla tavalla kuin kansainvälisellä tasolla väkivalta saattaisi lisääntyä. Suomen 
pelaajilla isolla osalla ei riitä kunto siihen, että pystyttäisiin pelaamaan samalla tasolla.  

Toimitsijat eivät aina ole kokeneita ja tämä on välillä haaste. Mikäli tuomari ja toimitsijapöytä eivät 
kommunikoi, saattaa johtaa siihen, ettei toimitsijapöytä ole ajan tasalla ja se ilmenee vasta pelin lopuksi. 
Tuomareiden ja toimitsijapöydän välistä kommunikointia pitäisi parantaa. Otteluvalvojan ja/tai 
tuomareiden vastuulla on tukea tuomaripöydän toimintaa. Ei pelkästään nostaa esille virheitä, vaan tukea 
ja auttaa. Vesipallon toimitsijatoiminnan koulutukset löytyvät täältä: 
https://www.uimaliitto.fi/vesipallo/erotuomarit/ 

Tuotiin esille tarve myös vesipallon sääntökäännöksille. Varmistetaan Uimaliiton kilpailutyöryhmältä kuinka 
tämä asia etenee.  

Haastavaa on myös tuomareiden poikkeavat tulkinnat siitä mitä tapahtuu pelitilanteissa. Tuomarilinjan 
pitäisi olla yhtenäinen, jotta pelaajille ei jäisi kokemusta siitä, että tuomarointi on epäreilua. Tässä tärkeätä 
on myös pelaajien ja valmentajien asenne.  

https://www.uimaliitto.fi/vesipallo/erotuomarit/


- Pelaajan asenne: Siinä vaiheessa kun pelaajat ja valmentajat ärsyyntyvät, aletaan kiinnittää 
huomiota mitättömiin pikkuasioihin ja turhaudutaan. Tämä johtaa siihen, että tuomarille 
huudellaan.  

- Valmentajan asenne: Mikäli valmentajalta tulee ylilyöntejä tuomarin suuntaa, tuomarin pitää 
puuttua asiaan ja muistuttaa valmentajaa käyttäytymisvaatimuksista (epäurheilijamainen käytös). 
Valmentajalla ja kapteenilla on yhteisvastuu siitä, että joukkue osaa käyttäytyä. Haasteena on myös 
kun valmentaja ei ymmärrä miksi tuomari tekee sellaisia ratkaisuja kuin tekee, ja valmentaja selittää 
joukkueelle, että tuomari viheltää väärin. Tämä puolestaan tekee pelaamisesta haastavaa kun koko 
joukkue turhautuu pelaamiseen. 

Keskusteltiin myös siitä, että siinä missä pelaajille on tärkeätä katsoa pelejä, jotta ymmärtävät mitä kentällä 
tapahtuu ja mitä voisi tehdä kehittyäkseen paremmaksi, sama koskee myös valmentajia ja tuomareita. 
Pelejä seuraamalla oppii ja kehittyy. 

Tekninen tapaaminen olisi myös hyvä: eri lajeissa on tekninen tapaaminen ennen kilpailutapahtumaa, jossa 
keskustellaan siitä, kuinka pelataan ja mihin kiinnitetään huomiota.  

1.3 Sääntömuutosten kertaus 

Keskusteltiin sääntökoulutuksesta seuravalmentajille, jotta saataisiin yhteinen ymmärrys säännöistä ja 
pelaamisesta. Cetus Baltic Openin yhteydessä järjestettävästä tuomarikouluksesta sääntöosuus jaettaisiin 
myös seuravalmentajille.    

Sääntökoulutus voisi jatkossa olla kauden alussa. Yhteenvedon voisi tehdä myös A4 -muotoon valmentajille 
helposti ja nopeasti luettavaksi että koulutuksen jälkeen. Ideana kerätä yhteen pelistä kohdat, joissa homma 
ei toimi. Valmentajat ehkä tarvitsisivat myös koulutusta siihen, kuinka näitä tilanteita voidaan taklata ja 
harjoitella valmennuksen kautta. Tärkeätä olisi myös tuoda pelaajille selkeästi esille sitä minkälaisissa 
tilanteissa mitäkin voi tehdä, mikä on ”hyvää pelaamista” ja kuinka hyvää pelaamista voidaan harjoittaa? 

1.4 Kommentit sarjavastaavalle? 

 Sarjavastaava sai positiivista palautetta toiminnasta. Tuomaripalkkiot pitäisi päivittää ajan tasalle.  

  

2. Tuomarilinjaa koskevat asiat  

2.1 Reflektoinnit maailmalta (Kalle, Jarkko) 

Juttu vesipallotuomareista maailmalla: https://www.uimaliitto.fi/vesipallo/maajoukkueet/vesipallon-
blogi/suomalaiset-vesipallotuomarit-maailmalla/ 

Suuri merkitys on esimerkiksi siinä kuinka vapaaheiton saa pelissä. Pelillisen osaamisen lisäksi kun halutaan 
nostaa vesipalloilun tasoa Suomessa, on kehitettävä myös vesipalloon liittyvää tietotaitoa ja 
sääntötuntemusta.  

2.2 Suomen tuomarilinjan nosto eurooppalaiselle tasolle. 

Tuomaritoiminnassa pitää ymmärtää sitäkin minkälaiset vihellykset missäkin tilanteessa johtaa 
minkäkinlaiseen tapahtumaan peleissä. Virheistä ja pelitilanteista löytyy paljon videoita, joista saa selkeätä 
kuvaa siitä, kuinka tilanteissa kuuluisi pelata.  

https://www.uimaliitto.fi/vesipallo/maajoukkueet/vesipallon-blogi/suomalaiset-vesipallotuomarit-maailmalla/
https://www.uimaliitto.fi/vesipallo/maajoukkueet/vesipallon-blogi/suomalaiset-vesipallotuomarit-maailmalla/


On testattu hands-free -laitteita tuomaritoiminnassa ja niistä on hyviä kokemuksia. Yksi hyvin toimiva malli 
on: EJEAS V6 Pro ja se on tilattavissa AliExpressistä. EJEAS V7 on kuulemma vielä parempi äänenlaadultaan. 
Tarvitsisi vielä tietää laite joka tilataan, hinta, sekä määrä. 

2.3 Suomalaisen vesipallon käytöskulttuurin suunnanmuutos. 

Tuomarit tulevat vapaa-ajallaan tuomaroimaan eikä muutenkaan tarvitse sietää huonoa käytöstä. Keltaisia 
ja punaisia kortteja tulee nykyään maailmalla nykyistä helpommin. Maailmalla valmentajat saavat 
punaisista ja keltaisista korteista rahallisia sanktioita. Keltainen kortti maksaa valmentajalle 200€ ja suora 
punainen kortti 500€. Käytännössä tuomareiden on Suomessa todella tärkeätä viheltää reilusti 
valmentajien huonoa käytöstä, jotta saadaan peli rauhoitettua ja autetaan sekä pelaajia että valmentajia 
keskittymään pelaamaan.  

Huonoa käytöstä joutuvat tuomarit vastaanottamaan tällä hetkellä sekä pelaajilta, valmentajilta, 
tuomaripöydältä että toisilta tuomareilta. Halutaan tähän muutosta. 

Vesipallo on kamppailulaji, joten tunteet nousevat helposti pintaan. On ymmärrettävä keltaisen ja punaisen 
kortin tarkoitus siinä, että se rauhoittaa peliä.  

2.4 Tuomaritoiminnan houkuttelevuuden nostatus etenkin uusissa nuorissa tuomareissa. 

Halutaan saada tuomaritoiminnasta houkuttelevampaa sillä, että löydetään oikeanlaiset tavat tukea 
kehittyvää tuomaria sekä tuomaritoimintaa.  

- Tuomariparin keskinäisen yhteistyön parantaminen 
- Vesipallotoiminnan ilmapiirin kannustavuus ja positiivisuus 
- Halutaan molemminpuolista kunnioitusta joukkueiden ja tuomareiden välillä 

Keski-Euroopassa tunteet kuumenee pelin aikana vielä enemmän kuin Suomessa, mutta valmentajat 
kättelevät pelin jälkeen tuomaria sekä toisiaan, ja pelaajat eivät käy huutelemassa tuomareille pelin 
jälkeen. Tunteet jäävät pelikentälle ja ihmisiä kohdellaan pelin jälkeen ihmisinä. 

 
2.5 Kommentit tuomareilta ja seura-/maajoukkuevalmentajilta. 

Maajoukkuevalmennuksesta kysymys tuomareille, tuleeko kutsu  

 

3.  Vapaamuotoista keskustelua tuomaritoiminnasta. 

Seuraava tuomarikoulutus järjestetään Cetus Baltic Openin yhteydessä 29.3.-31.3.2024, lisää infoa tulossa 

pian.  

Delegaatti on tulossa hollannista maaliskuussa 

- Juha Turusen kanssa on käyty kirjeenvaihtoa – selvitetään tämä 

- aiempina vuosina on ollut kansainvälisiä osaajia vierailemassa 



Onko sinulla ajatuksia, joita on herännyt tuomarifoorumin aikana, mutta et ehtinyt tuoda näkökulmaasi 

esille? Haluatko antaa muuta palautetta? Vastaa palautelomakkeeseen: https://q.surveypal.com/Vesipallon-

tuomarifoorumin-6.1.2024-palaute  

 

Seuraavat askeleet (ehdotus): 

- Tuomarifoorumien jatkuvuus – koska on seuraava tuomarifoorumi? 

- Säännöt yksinkertaisiksi pelaajille A4 ja somepostaukset? 

- Sääntökoulutus valmentajille ja pelaajille Cetus Baltic Openin yhteydessä 

https://q.surveypal.com/Vesipallon-tuomarifoorumin-6.1.2024-palaute
https://q.surveypal.com/Vesipallon-tuomarifoorumin-6.1.2024-palaute

